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CONCEPT 
Verslag van de openbare raadsvergadering van de gemeente Wijchen ge-

houden 13 november 2014 om 19.30 uur in het Kasteel te Wijchen 
 
Voorzitter Burgemeester, dhr. mr J.Th.C.M. Verheijen 

  
CDA Dhr. M.C.H. Klaus (fractievoorzitter) 
 Mevr. E.J.M. van Haren – van Beek 

 Dhr. M.P.P. Wintjes 

D66 Mevr. E.H.W.M. Dauphin (fractievoorzitter) 
 Dhr. W.G.M. Brink 

 Dhr. C.K. van Galen 
Kernachtig Wijchen Dhr. G.W.R. Gerrits (fractievoorzitter) 

 Dhr. R.L.A. Albersnagel (v.a. agendapunt 4) 

 Dhr. W.J. van den Boogaard 
 Dhr. A.A.A.M van Bronkhorst 
 Mevr. J.C.M. Joling 

 Mevrouw R. Loermans 

 Mevr. S.A.A.M.G. van der Put 
 Dhr. R.J. Reijnen 
 Dhr. J.J. Tap 
 Dhr. P.P. Verbeeten 

 Dhr. M.A.J. Verharen 

Lokale Dorpspartijen Dhr. A.J. van Kuppeveld (fractievoorzitter) 
PvdA Dhr. P.G.W. Gatzen (fractievoorzitter) 

 Dhr. T.T.M. Burgers 

 Mevr. Z. Osman 

Sociaal Wijchen Mevr. D.J.T. van den Bos (fractievoorzitter) 
 Dhr. J.P. de Kievit 

VVD Dhr. N.G. Derks (fractievoorzitter) 
 Dhr. R.J.L. Boumans 

 Mevr. A.C.M. Vroom 

  
raadsgriffier Mevr. A.B. Berendsen 

  

Wethouders Dhr. R.W.M. Engels, dhr. P.L.J. Loermans, 
mevr. A.M.J. Schaap en dhr. M.J.F.J. Thijsen 

  

Afwezig Dhr. B.G.B. Derksen (CDA) 

  

Publiek Ong. 55 personen 

  

 
1. Opening 
De voorzitter opent de raadsvergadering met een moment van bezinning.  
De voorzitter meldt de verhindering van de heer Derksen en meldt tevens dat de heer Albersna-
gel verlaat is. Hij constateert een grote opkomst bij deze extra raadsvergadering en heet alle 
aanwezigen van harte welkom.  
 
2. Vaststellen agenda 
De agenda wordt overeenkomstig vastgesteld. 
 
3. 14 AZ 076 Huisvesting bestuur en organisatie  
De voorzitter leidt de bespreking kort in. Hij verwijst naar de verstrekte toelichting op de beslis-
nota ‘Huisvesting en Bestuur’ tijdens de informatieavond op 30 oktober jl. Op 17 december 2013 
heeft de raad een voorbereidingskrediet toegekend voor de uitwerking van het renovatieplan van 
het huidige gemeentekantoor. De Rabobank was in beeld voor tijdelijke huisvesting tijdens de re-
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novatie. Gaande het traject bleek dat de Rabobank ook een goede optie zou zijn voor permanente 
huisvesting. Deze mogelijkheid is aangeduid als plan B. Voor een verdere uitwerking van dit plan 
B legt het college een voorstel aan de raad voor ten behoeve van een verdere uitwerking. 
De voorzitter meldt de ontvangst van een amendement op voorliggend voorstel. Hij biedt de in-
diener, zijnde de fractie van het CDA, gelegenheid het amendement toe te lichten.  
 
De heer Klaus vindt het huisvestingsplan in de Rabobank op zich een goed en innovatief plan. Het 
Rabobankgebouw is nieuwer en arbeidsvriendelijker; hier hoeft veel minder aan te gebeuren dan 
aan het huidige gemeentekantoor om dit geschikt te maken. Het is een goede zaak, dat nage-
dacht blijft worden over de best mogelijke oplossing. Toch wil de fractie wel enige kanttekeningen 
plaatsen bij – de snelheid van - de communicatie. De raad is via de krant geïnformeerd, hetgeen 
niet aansluit bij uitspraken dat de raad als eerste geïnformeerd zou worden. De fractie vraagt het 
college om de raad wel serieus te nemen.  
De fractie heeft een amendement en twee moties opgesteld.  
In 2013 is in vervolg op de beslisnota over de renovatie, de ICT en Wijchen21 door de fracties 
van CDA, VVD en Kernachtig Wijchen de opdracht aan het college meegegeven om op een inno-
vatieve manier om te gaan met de aanbesteding en de organisatie van Wijchen21. Dit houdt in 
dat helder gemaakt moest worden wat de burger wil om vervolgens de voorzieningen – zoals 
huisvesting / werkplekken en ICT - daarop af te stemmen. Met de reservering van 1,2 miljoen eu-
ro is de lat wat hoger gelegd. Het verbaast de fractie dat in voorliggende beslisnota op dit gere-
serveerde bedrag € 400.000 in mindering wordt gebracht ten behoeve van duurzaamheidsmaat-
regelen. Feit is immers dat de ambitie van duurzaamheid reeds aan de voorkant is meegegeven.  
Het CDA deelt de duurzaamheidsambitie, maar dit dient wel op een goed plan gebaseerd te zijn, 
waarin duidelijk wordt gemaakt dat de duurzaamheidsinvesteringen via de exploitatie kunnen 
worden terugverdiend. Via het amendement wordt voorgesteld om beslispunt 4 als volgt te wijzi-
gen: “Binnen het ter beschikking gestelde budget van € 8.6 miljoen zullen duurzaamheidsmaat-
regelen getroffen worden”. 
De gedachte is om het gemeentehuis te slopen ten behoeve van parkeergelegenheid, terwijl tege-
lijkertijd aan de Oostflank wordt gewerkt. Het is nog maar de vraag of deze twee projecten in 
planning gelijktijdig lopen. Aan de sloop van vastgoed dient een heldere en gedragen visie vooraf 
te gaan. In die zin dient beslispunt 5 te worden aangepast. Het CDA vraagt het college wat de vi-
sie is op de vrijkomende locatie en vraagt dit omstreeks de zomer van 2015 met de raad te de-
len. Op dat moment resteert nog voldoende tijd voor onderzoek.  
Het logische gevolg van de voorgestelde aanpassing is dat beslispunt 6 kan vervallen. Dit kan in 
de visie worden betrokken, waarnaar onder beslispunt 5 wordt verwezen.  
Wat betreft beslispunt 7, inzake de werkplekken, wijst spreker er op, dat in het oorspronkelijke 
budget ook reeds budget was opgenomen voor ICT. Ook op dit punt pleit spreker voor beter on-
derzoek, een betere onderbouwing en vervolgens informatieverstrekking aan de raad.  
Het amendement Duurzaamheidsmaatregelen en visie op het bovenstaande gericht. 
Bij de visieontwikkeling moet ook worden onderzocht welke behoeften in en rondom het centrum 
leven. Zonder visie tot sloop overgaan, lijkt in ieder geval niet verstandig. Mogelijk kan er toch 
nog een goede herbestemming worden gevonden. De motie Onderzoek naar tijdelijke functie ge-
meentekantoor sluit hierop aan. 
De tweede motie van het CDA betreft de connectie tussen huisvesting, organisatie en Wijchen21. 
In beslisnota AZ 076 is opgeroepen om een plan van aanpak voor te leggen om vervolgens op 
basis van prestatie-indicatoren Wijchen21 verder uit te werken. Niet alleen de organisatie moet 
vernieuwend zijn, maar ook de manier waarop dit project wordt aangepakt. De ambities van Wij-
chen 21 lijken wat op de achtergrond te zijn gekomen. De fractie vraagt het college middels de 
motie om de toegezegde doelstelling en de prestatie-indicatoren te leveren. De fractie schat in, 
dat dit in de raadsvergadering van maart 2015 aan de orde kan komen. 
Destijds heeft de raad ingestemd met een voorbereidingskrediet van € 500.000 ten behoeve van 
renovatie en voorbereiding van de aanbesteding. De fractie vraagt hoe besteding ten laste van dit 
krediet is verwerkt in de nieuwe plannen onder 14 AZ 076.  
Het CDA acht de verhuizing naar het Rabobankgebouw op zich een goede move, maar dit vraagt 
nog wel enig onderzoek voordat een definitief akkoord kan volgen. 
 
De voorzitter wijst op de motie die door Sociaal Wijchen is ingediend. Hij geeft de fractie gele-
genheid om deze motie toe te lichten. 
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Mevrouw Van den Bos memoreert de rondleiding door het gemeentekantoor, waaruit de fractie 
heeft geconcludeerd dat de huidige arbeidsomstandigheden niet naar behoren zijn. De fractie is 
aangenaam verrast met de gewijzigde plannen. Wat de fractie betreft, mag het huidige gemeen-
tekantoor worden gesloopt. Qua werkomstandigheden – zoals daglichtinval en werkklimaat – valt 
het nieuwe plan te prefereren en mag – wat Sociaal Wijchen betreft - de verhuizing spoedig in 
gang worden gezet. 
De fractie wijst op de eenprocentsregeling voor kunst in openbare gebouwen. De fractie roept op 
om deze regeling te betrekken bij de verbouwing en inrichting van het nieuwe gemeentekantoor 
en verwacht dat hier een positieve impuls van uitgaat. Via de motie Kunst in het nieuwe gemeen-
tehuis wordt aan de raad voorgesteld om de Werkgroep Burgerparticipatie hierin de vrije hand te 
geven opdat in het nieuwe gemeentekantoor kunst wordt gepresenteerd. De invulling kan lokaal 
of regionaal plaatsvinden, waarbij bijvoorbeeld ook sprake zou kunnen zijn van een wedstrijdele-
ment. 
 
Eerste termijn 
De heer Van Kuppeveld spreekt namens de Lokale Dorpspartijen een voorkeur uit voor plan B, 
zijnde de aankoop van het Rabobankgebouw. Het is de fractie niet duidelijk waarom op dit mo-
ment reeds een bedrag van € 400.000 ter beschikking zou moeten worden gesteld. Er dient op 
toegezien te worden dat de kosten binnen het toegekende budget blijven. De fractie zal geen 
overschrijding tolereren. De fractie is geen voorstander van het huren van ruimte die niet ge-
bouwd is voor de ambtelijke organisatie. Spreker pleit voor onderzoek naar de benodigde ruimte 
vanuit het besef dat de digitalisering van invloed is op deze behoefte. Dit geldt onder meer voor 
het archief. Deels kan het archief ook buiten het gemeentekantoor worden opgeslagen. 
De fractie informeert naar de toekomstige huisvesting van de Eerste Stap en vraagt aandacht 
voor de bestaande onzekerheid bij de werknemers van de Eerste Stap.  
Met regelmaat wordt de fractie gevraagd om mee te denken over mogelijkheden om de aantrek-
kelijkheid van Wijchen te verhogen. Spreker wijst op het feit dat het Stihoterrein aan de Nieuwe-
weg te koop wordt aangeboden. Met de aankoop van dit terrein ontstaat de mogelijkheid om een 
overdekt busstation te realiseren, een taxistandplaats en een parkeergarage voor ongeveer ze-
venhonderd auto’s, brandweer en ambulance, maar ook is er voldoende plaats voor een was-
straat en een koffie-/cafetariavoorziening. Spreker stelt zich voor dat vanaf het Stihoterrein van 
06.00 uur tot 19.00 uur elektrische bussen rijden, die aan de binnen- en buitenzijde van reclame 
zijn voorzien. De reclamebelasting is voldoende kostendekkend voor het vervoer.  
De sloop van het huidige gemeentekantoor heeft niet de voorkeur van de fractie. De fractie pleit 
voor verkoop hiervan aan een hotelketen voor het realiseren van een hotel met restaurant en 
vergaderruimten. Het Molenhuis wordt eventueel gesloopt. 
Het kasteel wordt geen dagopvang voor senioren, maar een paleis dat naast het gebruik als 
trouwlocatie tegen een vergoeding van € 5.000 per dag kan worden gehuurd door iemand die als 
een vorst wil leven en daarbij van alle denkbare gemakken, zoals een hofhouding en beschik-
baarheid van een Rolls Royce, wordt voorzien.  
Bij het NS-station is alleen een bushalte nodig. Een onteigeningsprocedure vanwege Rob's Place, 
noch een dure parkeergarage zijn in het geschetste scenario nog nodig. 
De brandweerkazerne wordt met een loopbrug of tunnel met het gemeentehuis verbonden. In de 
brandweerkazerne wordt een raadzaal gerealiseerd in de vorm van een amfitheater met voldoen-
de zitplaatsen. Het college en de griffie worden in de brandweerkazerne gehuisvest en de ambte-
lijke organisatie in het nieuwe gemeentekantoor. 
 
De voorzitter constateert dat de Lokale Dorpspartijen bijna paradijselijke omstandigheden schetst 
in deze visie op de toekomst van Wijchen. 
 
De heer Gatzen meldt dat de PvdA de verhuizing naar het Rabobankgebouw als een briljante bui-
tenkans ziet om een modern gemeentekantoor in het centrum te realiseren met een hoger duur-
zaamheidsniveau tegen een lagere investering en lagere exploitatiekosten. Bovendien komt 
waardevolle grond in het centrum vrij, die als parkeerruimte benut kan worden.  
De fractie is van mening dat Vraagwijzer laagdrempelig moet zijn en afzonderlijk herkenbaar 
moet blijven. Vraagwijzer zou niet moeten opgaan in de standaard gemeentebalies.  
Cliëntenorganisaties vrezen dat de laagdrempeligheid van Vraagwijzer slechter wordt bij vertrek 
uit het gemeentehuis. De PvdA informeert naar de visie van het college op dit punt, maar ook ten 
aanzien van de moties. De motie van het CDA inzake Wijchen21 beschouwt de PvdA als overbo-
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dig. 
 
De heer Derks memoreert de diverse voorstellen inzake het gemeentekantoor, die de laatste ja-
ren de raadstafels hebben gepasseerd. Het voorstel dat nu voorligt, mag als gewaagd worden be-
schouwd. Deze plotse koerswijziging past bij een effectieve en efficiënte overheid en levert een 
vervroegde pakjesavond op voor meerdere doelgroepen. De inwoners worden getrakteerd op een 
betere dienstverlening, ook qua bereikbaarheid én een goedkopere overheid. Op basis van de 
voorliggende berekeningen wordt incidenteel € 800.000 bespaard en structureel € 200.000, het-
geen op enigerlei wijze naar de inwoners van Wijchen kan terugvloeien. Met name voor de amb-
tenaren van de gemeente Wijchen biedt dit plan grote voordelen. Spreker wijst op de huidige 
werkomstandigheden, waar ook Sociaal Wijchen al terecht aandacht voor vroeg. Vanaf 2016 zal 
het werkplezier groter zijn. Het parkeren in Wijchen centrum zal vanwege het tijdelijk verlies van 
parkeerruimte als gevolg van een aantal projecten lastiger zijn. De VVD pleit voor een parkeer-
buffer in het Wijchens centrum.  
De VVD complimenteert met de bestuurlijke moed waarvan voorliggend voorstel getuigt. Het is 
immers niet zo eenvoudig om terug te komen op eerder genomen besluiten en alle betrokkenen, 
waaronder de organisatie, de raad en de Wijchense burgers, van de juistheid hiervan te overtui-
gen.  
 
De heer Brink geeft aan dat D66 de mogelijke huisvesting in het Rabobankgebouw in eerste in-
stantie als een “denkbare en best aantrekkelijke optie” heeft beoordeeld. De fractie ziet bij nade-
re beschouwing toch wel enige bedenkingen en complicaties. Er is immers in 2013 op basis van 
een bepaalde visie besloten tot verbouwing van het huidige gemeentekantoor, uitgaande van de 
stelling dat het gemeentekantoor op de huidige locatie, tegenover het kasteel, thuishoort. De 
ambtelijke organisatie was in 2013 enthousiast over het renovatieplan. D66 is dan ook wel be-
nieuwd naar de mening van de OR op het gewijzigde plan.  
Met het financiële voordeel dat - blijkens de quick scan - is gekoppeld aan het verhuizen naar het 
Rabobankgebouw wordt de eerdere motivering en visie volledig losgelaten. Een quick scan is ge-
baseerd op aannames en standaardprijzen. Dit zegt zeker nog niet alles over de uiteindelijke kos-
ten. D66 vraagt zich af of een dergelijke beslissing mag worden genomen op basis van een der-
gelijke lichte becijfering. Het voorstel kent zeer ruime marges en eigenlijk is hierbij alles nog mo-
gelijk. Gerealiseerd moet worden dat het Rabobankgebouw grotendeels van binnen wordt gestript 
voordat een aantrekkelijk gemeentekantoor tot stand kan komen. Het bedrag van € 22.500 is 
slechts een fractie van de totale bouwkosten. Bij de fractie bestaat aarzeling over de cijfers en 
leeft behoefte aan meer onderzoek en meer cijfermatige informatie. Feit is wel dat het uitgangs-
punt een oud gebouw blijft. Inmiddels – spreker verwijst naar het Mozaïek – is ervaren dat 
“tweedehandsjes” geld kosten. Bij een dergelijk belangrijk gebouw als het gemeentehuis mag de 
raad zich niet alleen laten leiden door financiële- en - in beperkte mate - duurzaamheidsargumen-
ten, hoewel dat laatste wel aantrekkelijk is. Spreker pleit voor een afgewogen inhoudelijke visie. 
De gemeentelijke visie op zaken zoals regionale samenwerking met andere gemeenten, heeft ge-
leid tot de eerder gemaakte keuze tot verbouwing.  
Evenals het CDA, wil D66 grip houden op de toekomstige bestemming van het huidige gemeente-
kantoor. Het betreft een locatie, die deel uitmaakt van de Oostflankvisie en een hoge waardering 
heeft. Derhalve moet de locatie zinvol aangewend worden. Sloop en een tijdelijke bestemming als 
parkeerruimte is voorstelbaar. De locatie maakt deel uit van de visie op de Oostflank en kan niet 
zomaar aan de eerste de beste projectontwikkelaar worden gegund. Er heeft – blijkens de stuk-
ken – al enige sondering bij projectontwikkelaars plaatsgevonden ten aanzien van mogelijke ver-
koopprijzen. De beslissing over verkoop van het gemeentehuis, de bestemming hiervan en van de 
grond hieronder dient echter wel aan de raad te blijven.  
Ditzelfde geldt ook voor de Westflank. De Rabobank verhuist naar het huidige postkantoor; dit 
pand wordt als deel van de totale transactie met de Rabobank om niet in eigendom overgedra-
gen, waarmee deze nieuwe Rabobankvestiging toch wel weer een bepalende factor in het gebied 
wordt. Daarmee wordt dus ook enigszins ingeleverd op de visie voor de westflank.  
Spreker informeert naar de status van het voorliggende voorstel en verwijst naar de beslispun-
ten. Gevraagd wordt om een voorkeur uit te spreken voor plan B. D66 vraagt of het Rabobankge-
bouw wellicht reeds in principe is aangekocht op voorwaarde van instemming door de raad. Wan-
neer is de overdracht? Wie draagt het risico? De lopende huurovereenkomst met ‘de Eerste Stap’ 
en de hieruit voortvloeiende bestaande verplichtingen zal door de Rabobank moeten worden op-
gelost. Onder verwijzing naar het oriënterend karakter van de tekeningen informeert spreker 
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naar een go/no-go moment.  
Voor D66 is niet acceptabel wanneer het projectplan volledig aan het college gedelegeerd zou 
zijn. De fractie stelt de voorwaarde dat dit teruggelegd moet worden naar de raad voor een go/no 
go besluit.  
Wanneer nu wordt gesteld dat het Molenhuis zich prima leent voor toekomstige uitbreidingen, 
lijkt dat haaks te staan op de eerdere duidelijk negatieve uitlatingen. In de begroting is geen re-
kening gehouden met bouwkundige aanpassingen aan het Molenhuis. 
De gelegenheid van verwerving van het Rabobankgebouw doet zich voor en feit is dat dit een 
mooie kans is. Er bestaat begrip voor de plotse wending en voor de wens in te willen springen op 
deze mogelijkheid. Er bestaat echter geen begrip voor haastwerk, gezien de risico’s die daar vaak 
mee gepaard gaan. Het moet mogelijk zijn om een half jaar tijd te nemen voor onderzoek en na-
dere concretisering. Op basis van de genoemde voorwaarden kan D66 zich in plan B vinden. Het 
uit te werken projectplan moet gebaseerd zijn op een eerlijke begroting en de garantie bevatten 
dat de begroting niet wordt overschreden. Voorts dient de raad alle bevoegdheid aan zich te hou-
den wat betreft de toekomstige invulling van de huidige locatie van het gemeentehuis.  
 
De heer Van Bronkhorst meldt dat Kernachtig Wijchen positief staat tegenover de planwijziging 
en slechts win-win scenario’s ziet. Het Rabobankgebouw is een geschikte en centraal gelegen lo-
catie voor het gemeentekantoor. Deze keuze scheelt ook een tweede verhuisbeweging.  
Toch ziet de fractie enige uitdagingen. Er wordt een grote verbouwing aangegaan in een bestaand 
pand. De ervaring wat dit betreft – in eerdere projecten - leidt tot enig voorbehoud. De aanpas-
singen moeten worden gerealiseerd binnen de genoemde bedragen. De startberekening in voor-
liggend voorstel moet tot een definitief plan worden uitgewerkt. Als vervolgens blijkt dat de kos-
ten worden overschreden, dient het plan voor heroverweging aan de raad voorgelegd te worden. 
Voor Kernachtig Wijchen is het een zwaarwegend argument dat de huisvesting in plan B met 
minder kosten gepaard zal gaan dan het eerdere renovatieplan. Belangrijke argumenten zijn 
voorts, dat de exploitatie positiever zal zijn en het aantal werkplekken voldoende is geborgd. De 
fractie vraagt de raad direct te informeren in geval mocht blijken dat het projectplan op een van 
de genoemde onderdelen anders uitpakt dan nu is aangenomen.  
Op het gebied van duurzaamheid stelt de fractie realistische doelen. De fractie meent dat in 2013 
is afgesproken om de realisatie van de totale renovatie binnen het budget van 8,6 miljoen uit te 
voeren. Slechts bij hoge uitzondering zou een nieuwe aanvraag aan de raad worden gericht. Het 
bevreemdt de fractie dan ook dat nu over een bedrag van € 400.000 wordt gesproken. Spreker 
verwijst naar het amendement van het CDA en meldt dat Kernachtig Wijchen op dit onderdeel het 
CDA kan steunen.  
In het oorspronkelijke renovatieplan, plan A, was een belangrijke fysieke plaats gereserveerd 
voor de maatschappelijke partners en de verwachting was dat dit voor de inwoners meerwaarde 
zou hebben. Vanwege ruimtegebrek wordt dit concept nu min of meer losgelaten. Kernachtig Wij-
chen vraagt zich af of hiermee kansen blijven liggen en suggereert om het Molenhuis misschien 
meer bij de plannen te betrekken. 
Voor de post ‘Onvoorzien’ wordt uitgegaan van 12,5 procent. In een meer definitieve versie van 
het plan zou deze post tot meer reële proporties moeten zijn teruggebracht. 
De ‘onderzoeksmotie’ vindt geen draagvlak bij de fractie. Spreker verwijst naar de Oostflankvisie. 
Met de sloop van het huidige gemeentekantoor kan in de parkeerbehoefte worden voorzien. 
Voorkomen moet worden dat op een dergelijke hoogwaardige locatie gedurende langere tijd te-
gen een leegstaand pand moet worden aangekeken of anderszins een onwenselijke situatie ont-
staat. 
Wat betreft de motie van het CDA inzake Wijchen21, meent spreker dat het college reeds deels 
een toezegging heeft gedaan. Spreker wacht de reactie van het college op de motie af. 
De ‘kunstmotie’ van Sociaal Wijchen is sympathiek, maar spreker meent dat de éénprocentsrege-
ling, waarnaar wordt verwezen, inmiddels is afgeschaft. Het volledig delegeren van het kunstbud-
get aan de Werkgroep Burgerparticipatie gaat Kernachtig Wijchen te ver. Spreker pleit er voor om 
de Kunstcommissie hierin leidend te laten zijn, maar de Werkgroep hierbij te betrekken als 
spreekbuis voor de inwoners van Wijchen.  
 
De vergadering wordt geschorst op verzoek van het college. 
De vergadering wordt hervat. 
 
Wethouder Engels dankt voor de brede steun. De communicatie over plan B is wat versneld door 
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bepaalde berichtgeving, waardoor het voornemen om éérst de raad te informeren niet kon wor-
den nagekomen.  
Het voornemen past in de Structuurvisie Oostflank, waarvan de uitvoering van de eerste fase een 
onderdeel vormt. De gedachte van het college is om niet te snel iets te doen met de vrijkomende 
vierkante meters. Ook de huidige grondprijzen maken het verstandig om dit ‘pareltje’ niet te snel 
van de hand te doen. Zorg is dus niet nodig. De raad zal beslissen over het gebouw en de locatie 
van het huidige gemeentekantoor Er zal ‘for the time being’ een pauzelandschap worden ingericht 
en er zal pas actie volgen wanneer dit financieel interessant genoeg is. Ook over de inrichting tij-
dens de tussenfase - het zogenaamde pauzelandschap – is het besluit aan de raad. De basis 
wordt echter gevormd door de visie op de Structuurvisie Oostflank. 
De huisvesting vormt een onderdeel van het totaalplan Wijchen21. 
De huidige koers is eigenlijk ook voor het college verrassend. Qua investering en qua structurele 
lasten, is dit een meer aantrekkelijke optie, die ook de mogelijkheid om het Nieuwe Werken te 
realiseren.  
Het college vraagt de raad om de collegevoorkeur te volgen. Het stramien van de besluitvorming, 
zoals dat is gevolgd ten aanzien van het huidige gemeentekantoor, zal ook worden gevolgd in ge-
val van verwerving van het Rabobankgebouw. Het voornemen is om in maart 2015 aan de raads-
vergadering een voorontwerp voor te leggen, dat cijfermatig diepgang heeft. Dàt is het punt van 
go/no go, waarna de uitwerking volgt in een definitief ontwerp; ook hierover zal de raad worden 
geïnformeerd. Op basis hiervan zal de kredietaanvraag aan de raad worden voorgelegd. Vervol-
gens zal zo spoedig mogelijk tot verwerving van het gebouw en de realisatie worden overgegaan. 
Het college voelt een zorgplicht ten aanzien van De Eerste Stap, die momenteel in het Rabobank-
gebouw is gevestigd en voor de Historische Vereniging in het gemeentekantoor. Met beide partij-
en zijn gesprekken gestart vanuit de gedachte dat de gemeente de noodzaak van een verhuizing 
veroorzaakt. Morgen vindt een gesprek met De Eerste Stap plaats en bij het vinden van een 
nieuwe locatie zal De Eerste Stap worden ondersteund.  
Wat betreft Vraagwijzer, wordt bezien om een aantal van de huidige functies – en medewerkers - 
naar de voorkant te verplaatsen, waarmee deze onderdeel worden van de sociale wijkteams. In 
het kader van de evaluatie van de sociale wijkteams kan ook dit punt worden betrokken.  
De overstap naar een ander plan geldt – in de ogen van het college – als een kans. De verbou-
wing in het huidige gemeentekantoor bracht de mogelijkheid mee van huisvesting van ketenpart-
ners. Het Rabobankgebouw heeft minder oppervlakte. Dit heeft voordelen, maar huisvesting van 
de ketenpartners in combinatie is dan niet meer mogelijk. Een aantal ketenpartners krijgt echter 
wel een plaats in het sociale wijkteam. Desgevraagd geldt dit ook voor Talis of het Werkbedrijf. 
Met deze innovatie wordt beoogd de sociale partners in de wijkteams te positioneren. 
Voor het college is het niet denkbaar “dat het nog alle kanten uit kan” en er wellicht volgende 
maand weer een totaal ander voorstel wordt gepresenteerd. Voorliggend voorstel moet als een 
serieus voorstel worden beschouwd, waaraan vastgehouden zou moeten worden.  
Gesteld kan worden dat het voordeel van € 22.500 gering is. Spreker wijst er op dat in de verge-
lijkende berekening op pagina 7 van het voorstel ook de aanschaf van het Rabobankgebouw ad 
twee miljoen euro is verwerkt. Dit bedrag, alsmede de overdrachtsbelasting ad € 120.000, zou 
voor een zuivere vergelijking tussen plan A en plan B eigenlijk buiten beschouwing moeten wor-
den gelaten. Met de voorgestelde aanpassing resulteert het voordeel in feite in een bedrag van 
€ 2.142.500, zijnde de genoemde € 2.000.000 + € 22.500 + € 120.000. In het totale financiële 
plaatje moet de aankoopwaarde van de Rabobank naast de uiteindelijke verkoopwaarde van het 
huidige gemeentekantoor worden gezien.  
Het college vindt het op dit moment strategisch beter om het Molenhuis voorlopig niet te verko-
pen, maar in verhuur te houden. Zo nodig, in geval de gemeente Wijchen zou worden gevraagd 
om in de toekomst een zekere regiofunctie te vervullen, kan deze ruimte worden gebruikt voor 
uitbreiding van werkruimte. 
De geraamde 12,5 procent voor onvoorziene uitgaven voorkomt dat bij een te strakke begroting 
te snel teruggegaan moet worden naar de raad. Het college acht een bijstelling op dit moment 
niet wenselijk. Op basis van de cijfers die in maart worden voorgelegd, kan desgewenst worden 
besproken of een bijstelling mogelijk is.  
De wethouder verwijst naar het amendement. Beslispunt 4 is gericht op duurzaamheidsmaatrege-
len. Binnen het genoemde bedrag van 8,6 miljoen euro zullen duurzaamheidsmaatregelen worden 
getroffen, conform het voornemen in plan A. Nieuw ingebrachte elementen in het pand zullen zo 
duurzaam mogelijk zijn; dit geldt ook voor de wijzigingen die worden aangebracht. De bestaande 
verlichting in het Rabobankgebouw maakt echter geen deel uit van de verbouwing. Het college 
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stelt voor om het bedrag van vier ton daarvoor te gebruiken, uitgaande van een terugverdientijd 
van tien jaar. Spreker verwijst wat dit betreft naar de mondelinge toelichting door de architect 
uitgaande van andere vormen van verlichting, lichtsensoren, warmte/koude opslag / isolatie. 
Beslispunt 5 ligt in het verlengde van de Structuurvisie. De sloopvariant zal te zijner tijd ter be-
sluitvorming aan de raad worden voorgelegd. 
Beslispunt 6 vloeit voort uit overleg met de accountant. Gezien de voornemens tot sloop en het 
voornemen om het postkantoor te betrekken in de afspraken met de Rabobank is het raadzaam 
om de panden af te boeken. In het genoemde bedrag van 1,2 miljoen euro zijn ook de sloopkos-
ten en de herinrichtingskosten van het terrein betrokken. 
Beslispunt 7 – Het bedrag van 3K komt uit het I&A budget 2014. Dit is in 2014 niet gebruikt en 
middels de beslisnota wordt dit overgeheveld naar 2015. Deze gelden zijn niet aan Wijchen21 ge-
koppeld. Inzake de ICT-paragraaf van Wijchen21 volgt informatie, inclusief de bijbehorende fi-
nanciële inzichten. Dit is reeds door de burgemeester toegezegd.  
Van het voorbereidingskrediet, ad € 500.000 is inmiddels € 150.000 uitgegeven. In de bijlage, die 
in maart wordt verstrekt, zal ook inzage worden gegeven in de gedane uitgaven, alsmede in de 
wijze waarop de reeds gemaakte kosten, ad € 150.000, ten laste van het voorbereidingskrediet 
ad € 500.000 in het totale huisvestingsplan voor het gemeentekantoor zijn opgenomen.  
Over de prestatie-indicatoren heeft de raad zijn mening eerder met het college gedeeld. Op basis 
van het voorlopig ontwerp zal met de raad worden afgestemd over de prestatie-indicatoren die de 
raad graag in een toetsingskader ingebracht wil hebben om het college hier op een later moment 
op te kunnen aanspreken.  
Het college ontraadt het amendement. Het onderzoek naar de tijdelijke functie van het gemeen-
tekantoor wordt niet noodzakelijk geacht, aangezien het college de toezegging heeft gedaan om 
op dit punt bij de raad terug te komen. 
De wethouder zegt de informatie toe die via de motie inzake Wijchen21 wordt gevraagd. 
De eenprocentsregeling bestaat niet meer. De gemeente beschikt over een depot met eigen 
kunstwerken. Het college ontraadt de motie. In de publieksruimten kan rekening worden gehou-
den met wanden voor expositiedoeleinden, al dan niet met vitrines. Wellicht kan voor de presen-
taties ook een werkgroep vanuit de samenleving worden gevonden. 
De wethouder stelt vast dat een meerderheid van de raad zich kan vinden in de beslisnota die het 
college heeft opgesteld en wil deze dan ook intact laten. 
 
De voorzitter dankt de wethouder voor diens beantwoording. Hij meldt dat de fractie van D66 de 
schorsing heeft benut voor het opstellen van een amendement. 
 
De heer Brink licht het amendement toe. Het amendement richt zich op een toevoeging aan be-
slispunt 2 en luidt als volgt: “… leidend tot een nieuw uitgewerkt projectplan, dat ter besluitvor-
ming aan de raad wordt voorgelegd.” 
 
De vergadering wordt geschorst op verzoek van Kernachtig Wijchen (Dhr. Van Bronkhorst) 
De vergadering wordt hervat. 
 
De voorzitter realiseert zich dat het gebruikelijk is om de aanvrager van een schorsing eerst het 
woord te geven. Aangezien het amendement dat voor de schorsing is ingebracht inmiddels tek-
stueel is gewijzigd, geeft hij duidelijkheidshalve eerst het woord aan D66.  
 
De heer Brink licht toe dat de wijziging voortvloeit uit overleg met de wethouder. Er bleek een in-
terpretatieverschil over het begrip ‘projectplan’. Het amendement is gericht op een aanvulling op 
beslispunt 2 en is als volgt aangepast: “… leidend tot een voorlopig ontwerp en een kredietaan-
vraag en dat ter besluitvorming aan de raad voor te leggen”. 
 
De voorzitter dankt de heer Brink voor diens toelichting en geeft de aanvrager van de schorsing 
het woord. 
 
De heer Van Bronkhorst meldt dat de onderbouwing door de wethouder tot het volste vertrouwen 
van de fractie leidt. De reactie van het college op de moties sluit aan op de standpunten van de 
fractie. Voorliggend amendement van D66 kan steun krijgen van de fractie en de fractie ziet het 
voorlopig ontwerp graag in maart 2015 tegemoet.  
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Tweede termijn 
De heer Klaus geeft aan dat bij het CDA op dit moment nog weinig inhoudelijke vragen resteren. 
Op meerdere zaken zijn inmiddels accenten gelegd door de raad, zoals ten aanzien van de finan-
ciële controle. Het intrigeert de fractie waar nu precies over beslist gaat worden. De wethouder 
heeft immers aangekondigd dat er in maart een kredietaanvraag zal volgen. In 2013 is een voor-
bereidingskrediet van € 500.000 goedgekeurd, waarvan inmiddels anderhalve ton is besteed. De 
toegevoegde waarde van beslispunt 4 t/m 7 ontgaat de fractie. De fractie adviseert die punten te 
laten vervallen, rekening houdend met de geamendeerde tekst.  
 
Mevrouw Van den Bos wijst op de door de wethouder gedane toezegging en is van mening dat 
daarop vertrouwd mag worden. Daarmee rekening houdend, acht Sociaal Wijchen het amende-
ment van D66 overbodig. 
 
De heer Gatzen deelt die gedachte.  
 
De voorzitter brengt een punt van orde in. De goede gewoonte bestaat om dergelijke toezeggin-
gen van het college toch vast te leggen. Dit is zinvol om het proces te kunnen herleiden. Dit heeft 
dus een procedurele waarde en heeft niets te maken met wantrouwen of vertrouwen. 
 
Mevrouw Van den Bos geeft aan dat de kunst uit de kelder nog geen kansen geeft aan jonge kun-
stenaars. De fractie zou graag dergelijke mogelijkheden creëren opdat ook jonge en moderne 
kunstenaars presentatieruimte krijgen. 
 
De heer Van Bronkhorst deelt het vertrouwen in de wethouder, maar wil dit graag ondersteunen 
met het amendement. De hal van het nieuwe gemeentekantoor biedt naar verwachting voldoende 
expositieruimte voor jonge kunstenaars. 
 
Mevrouw Van den Bos zal bij de bespreking van het voorontwerp, in maart 2015, opnieuw aan-
dacht vragen voor kunst in openbare gebouwen. 
 
De heer Van Kuppeveld acht het amendement van D66 een goede bevestiging. De Lokale Dorps-
partijen zullen dit amendement dan ook steunen. Desgevraagd heeft de fractie geen behoefte om 
op het CDA-amendement en voorliggende moties te reageren. 
 
De heer Gatzen meldt dat de PvdA het collegevoorstel steunt en niet de ingebrachte moties  
 
De heer Derks meldt dat de VVD uitsluitend meegaat in het amendement van D66. 
 
De heer Brink dankt de wethouder voor diens heldere uiteenzetting. Als zich een kans voordoet, 
siert het een bestuurder wanneer deze hierop in durft te springen. Dat de mogelijkheid is opge-
pakt, getuigt ook van lef. In eerste termijn heeft D66 een viertal voorwaarden genoemd om door 
te kunnen gaan met het voorliggende voorstel. Spreker herhaalt deze voorwaarden en de reactie 
hierop door het college. In maart volgen de concrete cijfers en kan worden beoordeeld of de be-
groting niet wordt overschreden.  
De heer Klaus brengt inderdaad een terecht punt in. Op basis van het amendement zouden de 
beslispunten 4 t/m 7 mogen vervallen.  
In vervolg op de motie van Sociaal Wijchen ziet D66 geen rol weggelegd voor de Werkgroep Bur-
gerparticipatie. De fractie adviseert om de voormalige kunstcommissie te activeren om hiermee 
aan de slag te gaan. D66 roept de wethouder op om met een initiatief in dezen te komen en een 
bedrag voor een markant kunstwerk in de hal van het gemeentekantoor te begroten. 
 
De heer Klaus vraagt de wethouder zich uit te spreken over de eventuele noodzaak om tijdens de 
raadsvergadering van heden te stemmen over beslispunt 4 tot en met 7. 
 
Reactie college 
Wethouder Engels legt uit dat beslispunt 7 er op is gericht om middelen over te hevelen van 
boekjaar 2014 naar 2015 om dit conform de doelstelling te kunnen besteden. Het betreft geen 
gelden in relatie tot Wijchen21, maar het zijn reguliere I&A-gelden. De wethouder geeft aan dat 
op dit moment besluitvorming over beslispunt 7 wenselijk is. Op advies van de accountant zou-
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den de boekwaardes van het gemeentekantoor en het postkantoor, tezamen € 810.000, in het 
boekjaar 2014 moeten worden afgeboekt. Ook het bedrag van € 400.000 voor de verduurzaming 
zou het college graag alloceren. Het college adviseert dan ook om over de zeven voorgestelde be-
slispunten vanavond te besluiten.  
De wethouder zegt toe dat de raad middels een beslisnota ten behoeve van de raadsvergadering 
in maart 2015, zal worden geïnformeerd over het voorlopig ontwerp, vergezeld van een krediet-
aanvraag, een informatienota inzake de opbouw van de genoemde € 150.000, extra informatie 
inzake het bedrag van € 400.000 voor verduurzaming, waarbij het inverdieneffect in de structure-
le lasten wordt geschetst. Ook het besluit inzake sloop en herinrichting komt terug in de raads-
vergadering in maart 2015. Daarnaast mag de raad een procesplan verwachten van de stappen 
die vanaf maart 2015 zullen worden gezet; bij deze stappen zal de raad via besluitvorming, dan 
wel informatievoorziening worden betrokken. 
Het krediet van twee miljoen euro moet ter beschikking worden gesteld om reden dat een besluit 
moet worden genomen om het pand te kunnen verwerven. Het postkantoor moet ter beschikking 
worden gesteld om het verhuisproces in gang te kunnen zetten. 
 
In vervolg op de vraag van D66 meldt de voorzitter dat de OR - blijkens de eerste sondatie tij-
dens het reguliere overleg met de gemeentesecretaris - een zeer positieve grondhouding heeft 
ten aanzien van voorliggend plan. In vervolg op het raadsbesluit zal de formele adviesaanvraag 
aan de OR worden voorgelegd. 
 
De heer Brink vraagt zich af waarom de gemeente zich zou moeten bemoeien met de huurder in 
het huidige Rabobankgebouw. In formele zin ligt er immers geen verplichting bij het gemeente-
bestuur en ligt deze verplichting bij de verhuurder c.q. de Rabobank. 
 
Wethouder Engels is van mening dat in geval een overheid acties ontplooid die effect hebben op 
de samenleving hiervoor verantwoordelijkheid moet worden genomen. Er zal ondersteuning wor-
den geboden bij het zoeken van een nieuwe huisvesting.  
 
De heer Klaus verwijst naar het toegezegde go/no go besluit in maart 2015. Op dat moment zal 
een kredietverzoek aan de raad worden voorgelegd. Spreker meent dat de wethouder ook heeft 
aangegeven dat het bedrag van twee miljoen euro nu reeds nodig is.  
 
Wethouder Engels legt uit dat de kredietaanvraag in maart 2015 een volledige kredietaanvraag 
betreft. Pas na besluitvorming door de raad in maart zal het college overgaan tot verwerving. 
 
De heer Klaus geeft aan dat de achterliggende gedachte van het CDA-amendement grotendeels is 
ingevuld met de toezeggingen door de wethouder en met het amendement van D66. Het amen-
dement van het CDA kan - daarmee rekening houdend - worden ingetrokken. De motie inzake 
tijdelijk gebruik van het gemeentehuis komt eveneens te vervallen. De motie inzake Wijchen21 
blijft nog even staan, tenzij deze door het college wordt overgenomen.  
 
De voorzitter gaat over tot besluitvorming over het amendement dat D66 in procedure heeft ge-
bracht. Hij constateert dat er geen behoefte bestaat aan stemverklaringen. 
 
- amendement van de fractie van D66 
Door de fractie van D66 wordt ter vergadering een amendement ingediend, waarin wordt voorge-
steld toe te voegen aan beslispunt 2: 
 
leidend tot een voorlopig ontwerp en een kredietaanvraag en dat ter besluitvorming aan de raad 
voor te leggen 
De raad stemt unaniem in met het amendement. 
Het amendement is aangenomen! 
 
De voorzitter brengt het geamendeerde collegevoorstel in stemming.  
 
Mevrouw Dauphin is bereid in te stemmen met het collegevoorstel, maar doet dit wel met enige 
moeite. De locatie van het huidige gemeentekantoor is dermate bijzonder dat ze hoopt nooit spijt 
te krijgen van het besluit van dit moment. 
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De voorzitter stelt wederom unanimiteit vast. Hiermee is het collegevoorstel aangenomen. 
Besluit: Het voorstel is aangenomen. 
 
De voorzitter brengt de moties in stemming.  
 
- Motie van de fractie van CDA: Wijchen 21 
Roept het college op, om  

Nu zij de raad op zeer korte termijn verzocht heeft om beslisnota 14 AZ 076 te accepteren, 
voor de raadsvergadering van maart 2015 te komen met een uitgewerkt (concept) plan 
waartoe de raad middels haar aangenomen amendement 13 AZ 298 heeft opgeroepen onder 
beslispunt 9. 
“De raad voorafgaand aan het opstellen van het programma van eisen ter goedkeuring de 
uitgewerkte doelstellingen en prestatie indicatoren voor te leggen op basis waarvan het pro-
ject verder uitgewerkt en gerealiseerd dient te worden.” 
Tevens verzoekt de raad het college om haar inzage te verstrekken in hoeverre het voorbe-
reidingskrediet voor het aanbestedingstraject en nadere uitwerking van groot onderhoud en 
renovatie gemeentekantoor van €500K reeds is ingezet. 
En inzicht te verstrekken hoe deze reeds gemaakte kosten nu zijn opgenomen in de nieuwe 
plannen conform 14 AZ 076. 

De fracties van CDA, 1 lid van de fractie D66, Sociaal Wijchen stemmen voor de motie. 
De fracties van 2 leden van fractie van D66, Kernachtig Wijchen, Lokale Dorpspartijen, PvdA en 
VVD stemmen tegen de motie. 
De motie is verworpen! 
 
De voorzitter brengt de motie van Sociaal Wijchen getiteld ‘Kunst in het nieuwe gemeentehuis’ in 
stemmen. 
De heer Gatzen legt een stemverklaring af. Hij meldt dat de PvdA tegen de motie stemt om reden 
van de voorgestelde uitwerking van de motie. De fractie is echter geen tegenstander van kunst.  
De heer Brink meldt dat D66 zich aansluit bij deze stemverklaring. 
 
- Motie van de fractie van Sociaal Wijchen: Kunst in het nieuwe gemeentehuis 
Roept de raad op: 

De werkgroep burgerparticipatie de vrije hand te geven om kunst voor het nieuwe gemeen-
tekantoor te bewerkstelligen. Zij bepalen hoe ze dat gaan doen. 

De fractie van Sociaal Wijchen stemt voor de motie. 
De fracties van CDA, D66, Kernachtig Wijchen, Lokale Dorpspartijen, PvdA, VVD stemmen tegen 
de motie. 
De motie is verworpen! 
 
De vergadering wordt kort geschorst opdat het publiek de vergaderzaal kan verlaten. 
De vergadering wordt hervat. 
 
4. 14 AZ 074 Ontwerpbegroting 2015 MGR Rijk van Nijmegen  
De voorzitter licht toe dat het presidium eraan hecht om de raad te betrekken bij de zienswijze op 
deze eerste ontwerpbegroting van de MGR, die sedert 1 juli jl. bestaat.  
De zienswijze omvat de volgende punten: 
 Instemming met de begroting voor de jaarschijf 2015.  
 Integratie van Breed in de startfase van het Werkbedrijf, zodat dit ondersteunend kan werken 

in het maken van de gewenste efficiencyslag. 
 Voorleggen van een visienotitie - begin 2015 - door het bestuur van de MGR over het al dan 

niet realiseren van een weerstandsvermogen voor het Werkbedrijf. 
 Voorleggen van een voorstel ten aanzien van de bestuurskosten van de MGR.  
 Uitbrengen van een viermaandelijkse bestuursrapportage aan de deelnemende gemeenten 

binnen de MGR Rijk van Nijmegen. 
 
Eerste termijn 
De heer Boumans verwijst naar het dictum. Er wordt echter niet alleen besloten over de zienswij-
ze, maar tevens wordt besloten over 1,3 miljoen euro belastinggeld, dat onder meer € 783.000 
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participatiebudget omvat, € 65.000 aan loonkostensubsidies, € 459.000 aan arbeidsmatige dag-
besteding en € 50.000 aan transitiekosten. Tevens wordt besloten tot aanstelling van acht admi-
nistratieve medewerkers extra en ingestemd met een overheadpercentage voor het Werkbedrijf 
van 25 procent. Als Breed per 1 januari 2016 in het Werkbedrijf wordt geïntegreerd, zullen be-
paalde uitgaven zinloos blijken en is voorliggende begroting eigenlijk onzeker. Ook wordt besloten 
dat een ongespecificeerde rekening voor bestuurskosten volgt. De VVD ziet al met al risico’s kle-
ven aan dit voorstel. 
Er lijkt te worden besloten tot een weerstandsvermogen en een participatiereserve. Echter, aan 
het slot van paragraaf 1 wordt hierover een notitie aangekondigd. De VVD vraagt verduidelijking 
op dit punt. Ook verzoekt spreker duidelijkheid te geven over het al dan niet aan de gemeenten 
terugbetalen van de overtollige middelen uit het participatiebudget. 
Reeds tijdens de raadsvergadering van 4 september heeft de VVD – middels een motie – om ver-
strekking van de begroting van het Werkbedrijf verzocht. Inmiddels is deze begroting beschik-
baar. Echter, de werkbegroting lag reeds op 1 september bij de portefeuillehouders. De vraag is 
waarom de wethouder geen melding van dit feit heeft gemaakt. 
De P&C-cyclus in relatie tot het Werkbedrijf dient goed te worden ingericht. Spreker vraagt de 
wethouder wàt aan de raad zal worden gerapporteerd inzake de voortgang en verzoekt daarbij 
ter beoordeling een benchmark te verstrekken. 
De PvdA-politici zijn vanmorgen door hun partijbestuur opgeroepen om zich meer dan ooit te ge-
dragen als eigenaar van publieke voorzieningen. Spreker verzoekt de wethouder deze oproep ter 
harte te nemen. 
 
De heer Van Galen geeft aan dat een aantal bedenkingen van D66 reeds is verwoord in de ziens-
wijze door het college. Het feit dat de bestuurskosten nog niet zijn ingevuld, betekent in feite dat 
met een open eind scenario moet worden ingestemd. De fractie vraagt zich af waarom geen in-
schatting van deze post is gemaakt. 
D66 steunt de zienswijze dat de integratie van Breed zo snel mogelijk ter hand moet worden ge-
nomen. Met de arbeidsmatige dagbesteding is veel geld gemoeid. Juist op dat punt zijn er nog 
veel onzekerheden, maar er wordt wel in grote lijnen met het geheel ingestemd. 
Ten aanzien van het Werkbedrijf is D66 van mening dat de doelgroepen nog steeds te ‘eng’ zijn 
geformuleerd. Voor de ouderen en niet-bijstandsgerechtigden bestaat veel te weinig aandacht. De 
fractie acht dit een groot zorgpunt, terwijl het geheel aan regelingen toch als een banencaroussel 
is bedoeld. Spreker wijst op de mogelijkheid van verdringing. 
Het meerwerk van Nijmegen vereist een nadere toelichting. Voorkomen moet worden dat dit tot 
verschillen leidt voor burgers in de diverse gemeenten. De gemeente Wijchen zou moeten streven 
naar een volwaardige invulling in het DB. 
 
De heer Verbeeten is blij dat het college de stappen in de MGR nauwgezet volgt. Het lijkt de frac-
tie van belang dat het weerstandsvermogen van de MGR voorlopig nihil blijft. Zodoende wordt 
immers grip gehouden op de MGR. Sturen op kwaliteit moet wel degelijk een punt van aandacht 
zijn. Een visienotitie op het weerstandsvermogen is niet bezwaarlijk. 
Binnen het budget is per SW-geïndiceerde een bedrag aan overhead opgenomen. Hier kunnen de 
bestuurskosten uit worden betaald. Spreker vraagt de wethouder om toe te lichten waarom dit 
niet is gebeurd.  
Opvallend is dat de begroting vooral is geënt op basis van de middelen die binnen gaan komen en 
niet zozeer op basis van de plannen. Op het gebied van planvorming had de fractie meer ambitie 
verwacht.  
Omwille van het tijdsaspect zou er geen ruimte zijn geweest om het Platform Burgerparticipatie in 
het proces te betrekken. De fractie deelt deze mening niet en stelt dat het Platform wel degelijk 
in het proces had kunnen worden betrokken, zij het misschien niet op detailniveau. In het verle-
den is vaak gesteld dat de gemeenschappelijke regelingen te ver van de burger afstaan. Juist 
vanuit die achtergrond mag dit kritiekpunt aan voorliggende zienswijze worden toegevoegd.  
In het verleden is aangegeven dat waarde wordt gehecht aan de couleur locale / het Wijchens 
Maatwerk. Ook dit punt zou expliciet in de zienswijze opgenomen moeten worden. De fractie 
hecht hier ook aan vanwege de signalen dat wat dit betreft niet zoveel ruimte zou bestaan. 
Het tempo van integratie van Breed in het Werkbedrijf is minder relevant dan het kwaliteitsbe-
houd en een vloeiende overgang van de betrokken personen. Hierbij dient de aandacht met name 
op de operationele aspecten te worden gelegd. 
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De heer De Kievit bevestigt dat momenteel nog sprake is van veel onzekerheid. De voorgelegde 
vragen beschouwt de fractie dan ook als terecht. Sociaal Wijchen vraagt of de vastgestelde be-
groting nog aan de raad wordt voorgelegd. 
 
De heer Van Kuppeveld meldt dat de fractie zich aansluit bij de vragen van voorgaande sprekers.  
 
De heer Burgers meldt dat de fractie zich volledig kan vinden in de beoogde kwaliteitsslag die 
met de zienswijze wordt beoogd. De vraag is hoe de dienstverleningsovereenkomst, zijnde een 
sturingsinstrument, kan worden teruggevonden in de begroting. In het verlengde van deze vraag 
ligt de vraag of ieder surplus aan wensen tot extra kosten voor de gemeente leidt.  
 
De heer Wintjes verwijst naar de besluitvorming in juni jl., gericht op een overheadorganisatie en 
niet op een Werkbedrijf. Hetgeen momenteel voorligt, sluit aan op de eerdere besluitvorming. De 
onzekerheid in dossiers als dit is zo groot, dat een afhankelijkheid van de grootste deelnemende 
gemeente niet uit te sluiten is. De èchte risico’s noemt het college echter niet in voorliggende 
zienswijze. Spreker wijst op het landelijk debat over het al dan niet hanteren van het acrès, dan 
wel het sociaal deelfonds. De keuze zal een groot verschil maken in het beschikbaar zijn van stu-
ringsmogelijkheden. Het CDA is van mening dat dergelijke risico’s in kaart gebracht moeten wor-
den. 
Er zou een MGR worden opgericht; inmiddels is sprake van een DB, een AB en extra personeel. 
Het is logisch dat de begroting nog moet worden opgesteld. Kijkend naar de kengetallen zijn de 
voorliggende begrotingscijfers zeker niet slecht te noemen, al mag de top wel wat kleiner worden 
in de toekomst. 
 
Reactie college 
Wethouder Schaap meldt dat het de bedoeling is om het overschot 2014, ad € 150.000 (onge-
veer) uit de Participatiewet over te hevelen, zodat deze gelden inderdaad ten behoeve van de 
participatie worden ingezet; de raad kan op basis van deze middelen de extra dienstverlening uit-
zetten.  
In feite wordt momenteel – aan de hand van de voorliggende begroting – besloten over iets dat 
de raad eigenlijk al eerder heeft besloten. De wethouder bevestigt de onzekerheden en risico’s; 
dit wordt ook in de zienswijze verwoord. Ze zegt toe dat over de uitwerking van de MGR nog in-
formatie zal worden verstrekt. Ten aanzien van de MGR is bijvoorbeeld nog geen rekening gehou-
den met de bestuurskosten (DB en AB).  
De integratie met Breed is een onzekere factor. Hier wordt op gestuurd. De bestuurscommissie - 
bestaande uit de betrokken portefeuillehouders, de directeur van Breed en de directeur van het 
UWV, vestiging Nijmegen - werkt vanuit de intentie om op basis van de werkgeversbenadering 
per 1 januari 2015 met het Werkbedrijf te starten. De wethouder benadrukt dat niet op de oude 
voet wordt gecontinueerd, maar vanuit de werkgeversbenadering zal worden gewerkt. Er wordt 
op ingezet om met de integratie van Breed de gewenste efficiencyslag te maken.  
Wat betreft de arbeidsmatige dagbesteding hoopt de wethouder een deel van de zorg weg te 
kunnen nemen. De aanbesteding heeft inmiddels plaatsgevonden. Zeventien procent van het to-
taalbudget wordt vrijgespeeld ten gunste van de kleine aanbieders en ten behoeve van innova-
ties, de kleine projecten en de couleur locale. Voor 2015 is de zorgcontinuïteit gegarandeerd en 
er blijft budget voor de kleine projecten. 
De zorg voor verdringing kan niet worden weggenomen. In het strategisch beleidskader en in het 
DVO zullen deze keuzes door de raad worden bepaald. Via de samenwerkingsovereenkomst be-
paalt de gemeenteraad waar lokaal extra op ingezet wordt. Ook zal de raad nog beslissen over 
het meerwerk in het kader van BUIG. 
De wethouder kan geen inzicht geven in de extra middelen voor Nijmegen. Dit is immers aan de 
gemeente Nijmegen zelf. De DVO’s zullen deel uitmaken van het strategisch beleidskader. Daarin 
worden deze besluiten uiteindelijk vastgelegd. Het Werkbedrijf zal flexibel moeten worden inge-
richt om jaarlijks de DVO’s in te kunnen vullen.  
De begroting bevat nog veel onzekerheden en risico’s. In de zienswijze wordt hier ook op inge-
gaan. Wethouder Schaap zegt toe dat de raad viermaandelijks een voortgangsrapportage zal ont-
vangen inzake de prestatie-indicatoren van het Werkbedrijf. 
De verbouwing aan de Nieuwe Dukenburgseweg zal per 1 januari 2015 nog niet gereed zijn, maar 
tijdelijk zal van andere huisvesting gebruik worden gemaakt.  
Vanzelfsprekend bestaat er ook bij het college zorg, al groeit het vertrouwen en kan er nog 
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steeds worden gestuurd. Zorg is echter inherent aan een nieuw bedrijf. De kwartiermakers zijn 
aan de slag, de agendacommissie en de griffiers krijgen een positie bij de MGR. De wethouder 
hoopt dat de raad kan instemmen met de zienswijze. Ze wijst er op dat de accordering van de 
begroting van de MGR weliswaar aan het college is gedelegeerd, maar voor deze eerste begroting 
en de zienswijze heeft het college bewust gekozen voor volledige transparantie.  
 
De voorzitter dankt de wethouder voor haar toelichting. 
 
De vergadering wordt geschorst op verzoek van Kernachtig Wijchen (dhr. Verbeeten). 
De vergadering wordt hervat. 
 
Tweede termijn 
De voorzitter stelt vast dat de heer Verbeeten de aanleiding voor het schorsingsverzoek verwerkt 
in diens tweede termijn. Hij stelt voor de eerder vastgestelde spreekvolgorde aan te houden. 
 
De heer Boumans vraagt of de raad een notitie mag verwachten inzake het weerstandsvermogen 
en de participatiereserve. 
 
Wethouder Schaap zegt dit toe. 
 
De heer Boumans informeert naar de betrokkenheid van de wethouder bij het portefeuillehou-
dersoverleg over de begroting, dat op 1 september jl. heeft plaatsgevonden. 
 
Wethouder Schaap geeft aan dat zij op dat moment niet over de begroting beschikte. Als dat wel 
het geval geweest zou zijn, zou zij deze hebben verstrekt. 
 
De heer Boumans vraagt om de viermaandelijkse rapportage vergezeld te laten gaan van een 
benchmark, zodat de cijfers hieraan getoetst kunnen worden.  
 
Wethouder Schaap wijst er op dat dergelijke cijfers op dit moment nog niet voorhanden zijn. Alle 
werkbedrijven starten immers per 1 januari 2015. Het gaandeweg delen van kennis acht zij lo-
gisch; een benchmark lijkt nog prematuur en is niet eerder mogelijk dan na minimaal een jaar 
ervaring. 
 
De heer Van Galen vraagt de raad middels een informatienota op de hoogte te stellen van de 
voortgang wat betreft de arbeidsmatige dagbesteding.  
 
Wethouder Schaap geeft aan dat maandag a.s. de officiële bekendmaking volgt. Zij kan hier niet 
op vooruitlopen. Een informatienota mag vervolgens wel worden verwacht; daarbij zal ook wor-
den ingegaan op de aanwending van de genoemde zeventien procent voor de couleur locale en 
innovatie. 
 
De heer Van Galen wijst er op dat Wijchen weinig budget heeft voor meerwerk, terwijl de ge-
meente Nijmegen over een substantieel budget beschikt. Er zullen dus wel verschillen tussen de 
gemeenten gaan ontstaan. Mogelijk dat de wethouder een beeld heeft op welke onderdelen der-
gelijke verschillen kunnen gaan optreden. D66 kan zich voorstellen dat de fracties vragen van 
burgers op dit punt gaan krijgen. Informatieverstrekking hierover wordt dan ook op prijs gesteld. 
D66 neemt aan dat de gemeente Wijchen – zijnde de grootste van de kleinere gemeenten – een 
belangrijke post binnen het DB nastreeft. 
 
De heer Verbeeten wil graag dat er in de zienswijze een passage wordt opgenomen over maat-
werk. In de ontwerpbegroting wordt immers gesteld dat de hogere inbreng vanuit het participa-
tiebudget eigenlijk ten goede zou moeten komen aan de beschikbare maatwerkmiddelen. Gecon-
stateerd is dat er meer budget naar de uitvoering gaat. Daardoor zijn de extra middelen niet be-
schikbaar voor maatwerk. Landelijk komen er bovendien signalen dat er beperkingen worden 
neergelegd. 
 
De heer Boumans wijst er op, dat het participatiebudget uit een aantal vaste onderdelen bestaat 
waaraan iedere gemeente gaat bijdragen; daarnaast is sprake van een bijdrage voor de centrum-
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gemeente. De VVD vraagt of er dan op een andere verdeling wordt gericht, waarbij meer geld 
voor het maatwerk beschikbaar kan komen.  
 
De heer Verbeeten legt uit dat de vraag van Kernachtig Wijchen zich richt op het totale budget 
dat hiervoor is vastgelegd. In de ontwerpbegroting worden beperkingen vastgelegd. Op dit punt 
zou de fractie graag aandacht zien in de zienswijze.  
 
De heer Wintjes stelt dat bij de eerdere besluitvorming reeds bekend was dat het hele participa-
tiebudget naar een vast omschreven pakket zou gaan en extra geld vrijgemaakt zou worden voor 
het maatwerk. Er is dus geen sprake van een nieuwe ontwikkeling. 
 
De heer Verbeeten wijst er op dat er is vastgelegd dat restantbudget beschikbaar zou zijn voor 
maatwerk. Dit zou de fractie dan toch graag in een afzonderlijk budget zien begroot. 
 
De heer Wintjes lijkt dit een goed idee.  
 
De heer De Kievit erkent de risico’s. De onzekerheden zijn momenteel eigenlijk te groot om hier-
voor verantwoordelijkheid te willen nemen. 
 
De heer Burgers wijst er op dat de gelden voor meerwerk de middelen betreft die de gemeente 
zelf in de begroting heeft vrijgemaakt. Hier ligt dus wel enige zeggenschap van de raad. De dis-
cussie zal aan de hand van de DVO moeten plaatsvinden. Dit gebeurt helaas na de begrotingsbe-
spreking. 
 
De heer Wintjes geeft aan dat zijn reactie is gericht op de overhead van het Werkbedrijf. Er is 
geen sprake van overhead voor de MGR. Het Werkbedrijf groeit van veertig naar 120 fte. Het is 
geen nieuwe organisatie, maar een ambtelijke fusie van UWV, Breed en de gemeente Nijmegen. 
Hij spreekt de hoop uit dat de fusie geen compilatie van de bekende afzonderlijke problemen van 
genoemde organisaties wordt.  
 
De heer Verbeeten heeft moeite met de reactie van het CDA. De woordvoerder van het CDA is 
immers nauw betrokken geweest bij de start en lijkt nu een beeld van geen betrokkenheid te wil-
len neerleggen.  
 
De heer Wintjes licht toe dat het convenant sec op het Werkbedrijf was gericht. Er zou voor de 
MGR geen sprake zijn van inrichting van een DB of AB. Het bestuur van het Werkbedrijf zou vorm 
geven aan het nieuwe Werkbedrijf. De praktijk blijkt echter anders. 
 
De voorzitter gaat over tot besluitvorming. Er bestaat geen behoefte aan het afleggen van een 
stemverklaring. 
 
De fracties van CDA, D66, Kernachtig Wijchen, Lokale Dorpspartijen, PvdA, VVD stemmen voor 
het voorstel. 
De fractie van Sociaal Wijchen stemt tegen het voorstel. 
Het voorstel is aangenomen! 
 
5. Sluiting 
De voorzitter sluit de vergadering om 22.10 uur.  
 


